
 

 

Een terugblik op het jaar 2024. Een bewogen jaar waarin de ontwikkelingen binnen de jeugdzorg 
niet stil stonden. Wijkteams, gecertificeerde instellingen, maar ook zorgaanbieders weten het 
Expertiseteam goed te vinden. Hierbij is het heel verfrissend als er een keer een vraag gesteld 
wordt die direct te beantwoorden is. In de praktijk gebeurt dit helaas niet zo vaak meer. Het vinden 
van (juiste) zorg blijft een ingewikkeld proces. En als deze eenmaal gevonden is, moet er 
doorgaans rekening gehouden worden met een wachtlijst. Dan is er vaak overbruggingszorg nodig 
waardoor zoektochten onverminderd doorgaan. Een gebrek aan  verblijfsplekken is een gegeven. 
Zo lang de kinderen die hier wonen niet kunnen verhuizen naar een volgende plek, slibben deze 
voorzieningen dicht. 

 

_______________________________________________________Kleinschaligheid 

Inmiddels komen kleinschalige woonvoorzieningen van de grond. Ook zijn diverse zorgaanbieders 
in de regio hard bezig om bestaande groepen te verkleinen tot woningen waar maximaal zes 
jongeren verblijven. Een mooie ontwikkeling die vanuit het Expertiseteam Complexe Zorg wordt 
aangemoedigd. Een kleine kritische noot hierbij is wel dat de capaciteit van beschikbare plekken 
hierdoor afneemt. Tegelijkertijd neemt ook het aantal plekken in de JeugdzorgPlus af in het kader 
van de afbouw. Het gevolg hiervan kan zijn dat er een groter beroep gedaan wordt op intensieve 
ambulante zorg. Hiervoor bestaan vaak wachtlijsten en ook hiervoor moet dan worden 
uitgeweken naar alternatieven. Het nieuw gestarte Forensisch Specialistisch Team van De Waag 
is wat dit betreft een welkom nieuw zorgaanbod.  

 

_____________________________________________________Wederzijds begrip 

Meer dan in andere jaren hebben er in 2024 gesprekken over financieringsvraagstukken 
plaatsgevonden tussen gemeenten en medewerkers van het Expertiseteam. Voor diverse 
jeugdigen die voorbij komen bij het Expertiseteam, is het moeilijk om vanuit ingekocht zorgaanbod 
de juiste hulpverlening te kunnen bieden. Hiervoor is vaak samenwerking tussen zorgaanbieders 
nodig, of is het nodig om de hulpverlening aan te passen aan de individuele vraag of situatie. Hier 
hangt een kostenplaatje aan vast, waarover logischerwijs kritische vragen gesteld worden vanuit 
gemeenten. Een mooie uitkomst van de gesprekken is dat we ruimte hebben gemaakt voor elkaars 
perspectief en ieders intentie om het zorglandschap zo goed mogelijk beschikbaar en passend te 
houden voor de gezinnen die jeugdhulp nodig hebben. Door elkaar eerder op te zoeken en tijdig 
bij moeilijke vraagstukken samen op te trekken, is er vertrouwen in ieders werkwijze en expertise. 



_______________________________________________________Postcode A of B? 

Sinds 1 januari 2024 is de gemeente Den Haag voor de organisatie van de jeugdhulp opgedeeld in 
twee samenwerkingsverbanden: Kracht en rondomJou. Dit vanuit het doel dat alle kinderen en 
jongeren in Den Haag dezelfde kansen krijgen om gezond en gelukkig op te groeien. Hierbij 
ontvangen gezinnen snel (preventieve) hulp vanuit de eigen leefomgeving, waardoor grotere 
problemen voorkomen kunnen worden. Hierbij streven beide samenwerkingsverbanden 
duidelijkheid, overzicht en goed bereikbare hulp na. Vanzelfsprekend wordt dit ook vanuit het 
Expertiseteam toegejuicht. Echter in de praktijk is zichtbaar dat hierbij nog hindernissen 
overwonnen moeten worden. Naast de begrijpelijke opstartproblemen van een nieuwe 
organisatie, wordt vanuit de aanmeldingen bij de Experttafel gezien dat er verschillen zijn wat 
betreft de mogelijkheden om hulp in te zetten. Hierbij is het niet altijd mogelijk om de zorg van 
voorkeur in te zetten omdat deze niet beschikbaar is in het betreUende samenwerkingsverband. 
Er wordt dan wel een alternatief gezocht maar dit is niet altijd even passend.  

 

___________________________________________________________Cijfers 2024 

In het jaar 2024 zijn er 44 jeugdigen voor bespreking bij de Experttafel Haaglanden aangemeld. 
Het grootste gedeelte van hen is afkomstig uit Den Haag, de grootste gemeente van deze 
jeugdhulpregio. De meeste vragen gaan over het ‘zoeken naar een plek’. Deze vragen zouden in 
principe belegd kunnen worden bij Zorglogistiek, ware het niet dat vaak nog niet helder is wat voor 
soort verblijf dit moet zijn. Een bespreking bij de Experttafel kan behulpzaam zijn in het bepalen 
van richting in deze zoektocht. Meedenken rondom perspectief is ook een vaak gestelde vraag, 
opgevolgd door de vraag om mee te denken omdat niet helder is wat een goede volgende stap zou 
kunnen zijn voor een jongere. In een aantal tabellen in de bijlage zijn lege regels zichtbaar. Dit zijn 
de meest recente aanmeldingen die nog gedaan zijn in het jaar 2024 en die nog niet ingepland of 
besproken zijn om uiteenlopende redenen. Te denken valt aan het afwachten van toestemming, 
missende documentatie en het weglopen van de betreUende jongere. Voor deze aanmeldingen is 
er dus nog geen advies gereed.  

 

NB. De cijfers zoals deze genoemd worden in de bijlage, geven niet een volledige weergave van 
alle werkzaamheden die uitgevoerd worden door het Expertiseteam voor de regio Haaglanden. 
Vervolg overleggen rondom casuïstiek, voorbesprekingen en aansluiten bij casuïstiek/groot 
overleggen worden niet geregistreerd. Dit geldt tevens voor de dagelijks gestelde 
zorgbemiddelingsvragen. 

  


